
ŠTEPANJSKO NASELJE

Krajani sprašujejo o kabelsko-satelitski televiziji
Gradbeni odbor za napeljavo kabelsko-televizijskega omrežja (CATV) se je

odločil, da seznani vse krajane krajevnih skupnosti 25. maj, Sotočje in
Štcpanjc vasi z odgovori na vprašanja, ki se vsakodnevno postavljajo odboro.

1. Kako jc s pričctkom izvajanja
del za kabelsko-satelitsko televizijo
v Štepanjem naselju?

V skladu s sprejetim tcrminskim
planom dcla že izvajajo, kar je raz-
vidno iz gradnje antenskega stolpa za
zemeljske in satelitske antene na Vla-
hovičevi 43. Poleg tcga polagajo kabd-
ske vode v nasclju in montirajo prosto-
zračnc vode med individualnimi
zgradbami KS Štepanja vas.

2. Kakšne so prednosti kabelsko-
razdclilnega sistema?

Prednosti so predvscm naslednje:
- ker sc sprejemna postaja s ante-

nami locira na sprejcmno-optimalnem
mestu, je zagotovljcn sprcjem dobrc
TV slike in tona ter vseh zcmeljskih
TV programov,

- omogoča kvaliteten sprejem slik
m tona tudi na gcografsko zaprtih ob-
močjih, kjer ni mogoče sprejemati ze-
meljskih prograraov,

- odpadcjo pogosta vzdrževalna
dela na strehah pri zamenjavi dotraja-
nih ali od vremenskih ncprilik poško-
dovanih anten.

- lepši izgkd naselja, ker odpadejo
vse antene na strehah blokov in na
individualnih zgradbah.
3. Kaj sestavlja kabelsko-razdelilni
sistem?

Sistem sestavlja:
- sklop profesionalnih anten, ki so

mehansko odpornejše od anten za ši-
roko potrošnjo proti vremenskim ne-
prilikam,

- glavna postaja, ki sprcjema sig-
nale, jih preoblikuje in pošlje v razde-
lilno omrežjc,

- razdclilno omrežje, ki ga sestav-
ljajo koaksialni kabli in različni ele-

mcnti (ojačevalniki, napajalne enote,
konektorji, itd.) in ki potcka od spre-
jemne postaje do sprejcmmka (TV
aparat, radio aparat) v stanovanjih kra-
janov.

4. Ali to pomeni, dn bo imela
vsaka stolpnica ozuoma blok poleg
obstoječih anten za zemeljske TV
programe tudi parabolao anteno za
satclitske programe, kakor je v nase-
Iju Fužine?

Gradbeni odbor za izgradnjo CATY
omrežje sc je odločil za profcsionalni
sisiem postaje m anten, kai pomeni
antensko postajo, ki bo strokovno so-
dobne izvedbe z možnostjo razširitvc
tako za večje štcvilo sprejemnih pro-
gramskih postaj in tudi lazšiiitve za
vcčje število imeresentov sosednjih
krajevnih skupnosti. Taka antenska
postaja praktično nima okvar, če pa do
njih pride, se strošck popravila poraz-
deli na vse krajane-naročnike. Torej
bo samo ena sprejemna postaja s spre-
jemnimi antenami za zemeljske in sate-
litskc postaje in to za vse tri krajevnc
skupnosti, ki bo omogočala tudi pri-
klop interesentov soscdnjih krajevnih
skupnosti.

5. Koliko, oziroma katere pro-
grame bo mogoče sprejemati preko
omenjene sprejemno antenske po-
suje?

Po dogovoru z izvajalcem del 14.
oktober iz Gornje Radgone bo možcn
sprejem:

- vseh obstoječih zemcljskih TV
programov (Ljubljana I, Ljubljana II,
Zagreb I, Koper, Avstrija I in Avstrija
II),

- določcnih salcliiskih programov
preko satelitov EUTELSAT in
ASTRA (SAT I. SKY CHANEL,
SKY MOVITES, TELEKLUB,
EUROSPORT, RTL PLUS, in FIL-
MENT rer SUPER CHANEL)

- UKV radijskih programov (Ljub-
Ijana I, Ljubljana II, Zagreb I, Avstrija
III, radio Študent tcr glas Ljubljanc.

6. Ali je res dana možnost inter-
nega programa krajcvne skupnosti?

Da, v interaem programu bo Kra-
jcvna skupnost seznanjala svoje kra-
janc o dogodkih in dogajanjih v kra-
jevni skupnosli, občini in Ljubljani,
pomembnih za krajane. V program se
bodo lahko vključile tudi gospodarske
in trgovske organizacijc s svojim eko-
nomskopropagandnimi programi. Iz-
ven oddajc intcrnega programa pa bo
oddaja šc cnega sateliiskega programa,
ki pa se bo lahko spreminjal, saj ta
postaja z razliko od ostalih ne bo taksi-
rana.

7. Ali resnično lastniki stare|ših
TV aparatov ne bodo mogli gicdati
satelitskih programov?

Ceprav starejši TV aparati niso JHI-
rejeni za sprejcm satelitskih progra-
mov, je problem rešen z nabavo tako-
imenovanega CATY konventerja (na-
prave za pretvorbo specialnih TV po-
dročij na UHF področje, ki ga imajo
tudi starejši TV aparati). To je naprava
majhnih izmer, ki se namesti poJeg TV
aparata in je v trcnutni prodaji po
250.000 din.

8. Katere TV programe bodo gle-
dali krajani, ki niso pristopili s po-

godbo o sofinanciranfa izgradnie
CATY?

V primem, da se ti krajani nahajajo
v blokih ali stolpnicah, jim mora biti
omogočeno gledanje tisih TV progra-
mov, ki so jih gledali že do sedaj, kar
pomeni, da bo na takem objcktu mo-
rala biti nameščena obsiojcča anlcna.
Vedeti pa moiajo, da bo vzdržcvanje
doscdanjih anten padlo na njihova ra-
mena in ker so antcne starc 10 let ali
več, jih bo treba slej ko prei obnoviii,
kar pa nc bo majhen strošek. Zato je
pametneje, da pristopijo k pogodbi
o sofinansiianju CATY sisiema, kar je
v vsakem primeru ugodnejše za gle-
dalce TV programov.

9. Kako pa bo krajanom, ki niso
pristopili k izgradnji CATV sistema,
onemogočeno gledanje satelitskih
TV programov?

Navedenim krajanom bo gledanjc
satcliiskih programov onemogočcno
z ustreznimi tehničnimi rcšitvami.
(blokada, dvojni vodi, itd.)

10. Ali bo treba poleg zneskov
v pogodbi plačati še kakšen obrok?

Ker finančna konstrukcija še ni po-
poLnoma zaključcna in ni dosezena 90-
odstotna udeležba vseh krajanov se
predvideva, da bo potrebno plačati še
en (zadnji) obrok po zaključku dcl.
Predhodno pa bo izvedena rcvalonza-
cija plačil za zamudnikc.

11. Kakšni bodo sttošld vzdižcva-
nja CATY sistema?

Prvo leto, ko je sistem še v garanciji,
se predvideva samo stroškc plačevanja
el. energijc (tokovnine), potrebne za
napajanjc glavne postaje in vmcsnih-

luujskih-ojačcvalcev, kar predstavlja
ceno el. toka v višini 5kW na uro
oziroma 5 x 24 x 30 na mescc, kar pa se
porazdeli na vse priključke. Po dobi
garancije pa se ne predvideva večjih
stroškov popravila, saj je naprava kva-
litene znamke KATERIN, ki se zelo
redko kvari.

12. Omenjena je bila možnost raz-
širitve kabelskega omrežja oa sosed-
nje krajevne skupnosti, kako je z na-
vedeno razširitvijo?

Sprejemna postaja omogoča razširi-
tev do radija 8 km, kar pomeni, da se
labko tudi krajani sosednjih krajcvnih
skupnosti priključijo na našo spre-
jemno postajo. Razumljivo je, da ne
gre za manjSe število krajanov, ampak
za celotno sosednjo krajevno skup-
nost, saj kabclska povezava ni ravno
poceni ter jo večje število kiajanov
lažje prenese. V lakem primeru morajo
imenovati gradbeni odbor za Lzgradnjo
CATY omrežja, z ustrezno akcijo zain-
teresirati krajane in jih pridobiti čim
večje število, da bodo skupni stroški
manjši.

Ta odbor bo v primeru, da želi
pristopiti k obstoječi sprcjemni anten-
ski postaji, z ustrezno pogodbo z grad-
benim odborom v Stepanjskem naselju
pristopil k priključitvi pod določenimi
pogoji in delni finančni odškodniiu.

Odbor za izgradnjo KTV je uvedel
dežurstvo na sedežu KS na VTahovi-
čcvi 31 in to vsako sredo od 19. do 20.
tue.

Za gradbeni odbor:
VILI SUŠNIK, dipl. inž. el.


